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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.4.2021  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 26 kwietnia 2021r.  

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.00-12.55 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

 
1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór 
odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 
którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnej stawki opłat 
ponoszonej przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 
nieruchomości nieczystości ciekłych, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli i zagospodarowania tych odpadów, 
sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi, 
 

 Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Marszałka 
Wojewódzkiego Śląskiego dot. odtworzenia połączenia kolejowego 
Jastrzębia-Zdroju z Aglomeracją  Śląską,  
 

 Informacja dotycząca utrzymania zimowego w sezonie 2020/2021, 
 

 Pismo mieszkańców Miasta w sprawie remontu nawierzchni ulicy 
Niepodległości, 
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 Skarga na uchwałę nr XII.75.2017 RM z dnia 25 marca 2017 r. w sprawie 
ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały                
nr II.24.2021 z dnia 25 lutego 2021 r., 
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały               
nr II.22.2021 z dnia 25 lutego 2021 r. 

 

4. Wolne głosy i wnioski 

5. Zakończenie posiedzenia  

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
Otwarcia posiedzenia dokonał Józef Kubera – Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Członkowie Komisji uczcili minutą ciszy pamięć po zmarłym Radnym Rady Miasta 
Panu Bolesławie Lepczyńskim. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.3.  
Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Robert Cichowicz – Zastępca 
Prezydenta Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości                    
i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto- Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej   
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Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Nadal przypominam o sytuacji odbioru odpadów bio z rodzinnych ogrodów 
działkowych. Tak, jak kiedyś nie było w ogóle odpadów, a teraz rzekomo są                  
i taki asortyment jest odbierany  w jakimś stopniu dostatecznym. Nadal jest 
problem z odpadami bio i nawet dzisiaj miałem telefon w tej sprawie. Oczywiście 
regulamin i inne przepisy o tym mówią, ale chodzi o odpady bio w okresie 
zimowym, czy mogą całkowicie rezygnować tak, jak rezygnują z odpadów 
zmieszanych? Natomiast, jeżeli chodzi o odpady zielone zgodnie z wewnętrznymi 
przepisami stowarzyszeń ogrodowych powinni to kompostować u siebie                          
z wyjątkiem  porażonych roślin, co można w inny sposób utylizować.  
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Faktycznie wielokrotnie z panem radnym na ten temat rozmawiałam. Natomiast 
muszą państwo pamiętać, ponieważ z jednego i drugiego regulaminu wynika                   
i one są ze sobą ściśle powiązane, że dla ogrodów działkowych mamy dwa okresy 
obowiązywania tj.od 1 kwietnia do końca października i od listopada do marca                 
i różnią się częstotliwością odbierania. Takie stanowisko jest wypracowane przez 
wiele lat we współpracy z państwem i zarządami poszczególnych ogrodów 
działkowych. Faktycznie niektóre ogrody działkowe zamykają się na okres 
zimowy i nie wytwarzają odpadów i ostatnio już mówiłam o tym, że z każdej 
nieruchomości niezamieszkałej należy zadeklarować pięć frakcji, bo tak stanowi 
przepis prawa. Jeżeli ogrody działkowe faktycznie zamykają się na okres zimowy, 
to zerują wszystkie odpady. Natomiast przed Komisją miałam rozmowę z jednym 
z Prezesów i też był poruszany ten temat, a jest to temat, który bardzo państwa 
nurtuje, bo faktycznie z regulaminów ROD wynika, że na każdym ogródku 
działkowym  powinien być jeden kompostownik. Najczęściej bywa tak, że jest 
jeden duży kompostownik. Natomiast odpady powinny być w pierwszej kolejności 
kompostowane i to również wynika z przepisów prawa. Jeżeli nie ma możliwości 
ich kompostowania, bo są porażone, to można oddać do PSZOK-u, a tam jednak 
procedura i sposób przerabiana jest trochę inny. Natomiast razem z panem 
Prezesem doszliśmy do wniosku, że dzieje się tak, że takie odpady zamiast do 
kompostownika  trafiają niestety za ogrodzenia, bo mieszkańcom bliżej jest 
wyrzucić za ogrodzenie, niż przejść parę metrów, lub trochę więcej do 
kompostownika. Tutaj nie ważne jest, jakie ilości są wyrzucane, ale sam fakt 
wyrzucania z ogródków działkowych, a ogródków działkowych jest dużo.  Więc 
odpady zielone powinny być kompostowane w miejscu wytwarzania, bądź 
oddawane do PSZOK-u. Jednocześnie informuję państwa, że zmieniają się 
przepisy prawa dotyczące definicji odpadów komunalnych i tutaj ustawa                                
o utrzymaniu czystości będzie zmieniana i ustawa o odpadach. Niebawem                       
z ogrodów działkowych znikną odpady remontowo-budowlane i będą to odpady 
własne, które będzie trzeba zagospodarować jeżeli powstaną. System, który 
obowiązuje wypracowaliśmy od 2011r. i szkoda jest zaprzepaścić pewne 
ustalenia, więc warto byłoby kontynuować i nawet, jeżeli odpady remontowe nie 
będą w przyszłości odpadem komunalnym, to mieszkańcy, czy też właściciele 
ogródków działkowych przyzwyczaili się już do selektywnego zbierania odpadów      
i warto to kontynuować.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto- Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Odnośnie oddawania zużytego sprzętu elektrycznego chcę uzupełnić informację, 
że jesteśmy na etapie organizowania z firmą, która zajmuje się odbiorem  
urządzeń  elektronicznych, a dotyczy to kwestii postawienia takich zasobników, 
żeby mieszkańcy mogli tam wrzucić w/w zużyty sprzęt. Firma ma się całkowicie  
tym zajmować i niezależnie od naszego systemu, czyli zbierać takie odpady, a 
później zdawać nam relację w formie sprawozdania, żebyśmy mogli w naszych 
raportach też uwzględnić ilości, które będą wrzucane do pojemników. Nie wiemy 
jeszcze, ile będzie pojemników, ponieważ pani Naczelnik prowadzi rozmowy                   
i sądzimy, że  nie będą zbyt długo trwały, bo firma jest zainteresowana i my też 
jesteśmy zainteresowani.    
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Sąsiednie miasta robią to w zbliżony sposób, natomiast miałbym tylko uwagę 
odnośnie tego, żeby pojemnik był skonstruowany tak, aby przechodzący obok nie 
mogli wybierać tych urządzeń.  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Zapewne tak to jest.  
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Ponieważ czasem jest tak, że osoba wybierze sobie to, co chce, a resztę wyrzuci 
koło śmietnika i nie tylko, bo do lasu i jaru również.   
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Mam pytanie w kwestii worków na odpady. Pani Naczelnik, czy jest jakaś 
możliwość wpłynięcia na jakość worków, bo worki są bardzo słabej jakości. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Generalnie mamy narzuconą w postępowaniu przetargowym gramaturę                           
i pojemność worków, które są weryfikowane wybiórczo, bo nie jesteśmy w stanie 
wszystkich worków zweryfikować. Natomiast takie, które weryfikowaliśmy nie 
budziły zastrzeżeń, ale zwrócimy na to uwagę. Doprecyzowujemy to na etapie 
postępowania, ponieważ mamy świadomość i doświadczenie, że worki muszą 
mieć odpowiednią gramaturę. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Chodzi o to, żeby się to nie rozlatywało na  samochodach i patrząc nawet na 
ludzi, którzy przyjadą pod odbiór, to dla nich też jest to prostsze.  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, ale sami takie worki dostarczają. Dodam tylko, że gdyby zdarzyła się taka 
sytuacja, to proszę pamiętać, że jest możliwość wymiany worków, czy też 
wzięcia dodatkowych z GPZON. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Jeszcze jedno pytanie, ponieważ skarżą się mieszkańcy, a chodzi o firmę, która 
odbiera śmieci na ul.Pszczyńskiej, że strasznie są poniszczone pojemniki. 
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Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Czy to były pojemniki firmy? 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Indywidualne.  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
W takich sytuacjach zawsze odpowiadamy, że taką interwencję można do nas 
zgłosić i występujemy wtedy do firmy o wyjaśnienia. Natomiast zwracamy na to 
uwagę i oczywiście wyślemy e-maila do firmy w tej sprawie.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór 
odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 
którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnej stawki opłat 
ponoszonej przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 
nieruchomości nieczystości ciekłych, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto- Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli i zagospodarowania tych odpadów, 
sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto- Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Marszałka 
Wojewódzkiego Śląskiego dot. odtworzenia połączenia kolejowego 
Jastrzębia-Zdroju z Aglomeracją  Śląską,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Informacja dotycząca utrzymania zimowego w sezonie 2020/2021 
 
Komisja zapoznała się z informacją i przyjęła do wiadomości.  
 

 Pismo mieszkańców Miasta w sprawie remontu nawierzchni ulicy 
Niepodległości, 
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Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości.  
 

 Skarga na uchwałę nr XII.75.2017 RM z dnia 25 marca 2017 r. w sprawie 
ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zapoznała się ze skargą i przyjęła do wiadomości.  
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały                
nr II.24.2021 z dnia 25 lutego 2021 r., 

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości.  
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały                     
nr II.22.2021 z dnia 25 lutego 2021 r., 

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości.  

Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska  
Chciałem państwa poinformować, że na najbliższej sesji będzie przygotowana 
prezentacja na temat naszych działań związanych z ochroną środowiska, ze 
szczególnym uwzględnieniem dotacji, jak również innych działań. Będzie podana 
ilość środków przeznaczonych na dotacje związane z najgorętszym tematem 
związanym z ochroną środowiska i poza odpadami, to jest stan powietrza 
atmosferycznego. Jeżeli chodzi o nasze województwo, to jest stan przygotowania 
do uchwały antysmogowej i zakończenie ery tzw. kopciuchów.  Chcemy się tutaj 
pochwalić i powiedzieć, że jako miasto Jastrzębie-Zdrój, biorąc pod uwagę 
budynki gminne jesteśmy już gotowi od tamtego roku na uchwałę antysmogową. 
Mamy wymienione wszystkie źródła na paliwa stałe. Na części obiektów działają 
już urządzenia OZE i myślimy, że to jest kierunek, w który w najbliższych latach 
będziemy szli. Zostały przesłane ankiety, które będą poddane głębszej analizie, a 
dotyczące tego, jak oszczędzić na energii. Jeżeli chodzi o urządzenia, to ceny 
spadają, ponieważ wchodzą nowe urządzenia, więc obecne są już mniej 
nowoczesne i lekko tanieją, ale presja jest na politykę i każdy maksymalizuje 
swoje zyski. Chcemy państwu powiedzieć o wymianie kopciuchów, zmianie 
kotłów, fotowoltaice i pompach ciepła. Nasi mieszkańcy polubili nie tylko 
fotowoltaikę, ale coraz więcej jest montowanych pomp ciepła i to jest zauważalne 
w starym budownictwie i nowych budynkach. W latach 2016-2020 łącznie na 
dotacje wydaliśmy ponad 9,5 mln zł. Dotujemy również do zbierania deszczówki        
i przyłączy kanalizacyjnych. W tym roku podnieśliśmy kwoty na dotacje do 
kanalizacji. Mamy nadzieję, że tutaj będziemy jak najmniej stosować rozwiązania  
zastępcze, ale zmiana uchwały jeżeli chodzi o częstotliwość tj. dostosowanie do 
zużycia wody bardzo pomoże. Ten rok jest nie tylko szczególny, bo kończy się 
pierwszy etap uchwały antysmogowej, ale również realizujemy dotacje                           
w największej kwocie i największej ilości urządzeń. Aktualnie analizowanych jest 
ponad tysiąc wniosków.  
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Ad.7.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji – Józef Kubera podziękował wszystkim                  
za przybycie i zakończył posiedzenie. 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Józef Kubera 

Alicja Kogut 


